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65 lat
kapłaństwa

Burmistrz otrzymała
absolutorium

Sześćdziesiąt pięć lat temu ks. Kanonik 
Tadeusz Zabłocki przyjął święcenia 
kapłańskie. Z tej okazji 20 maja w kościele 

Nawrócenia Św. Pawła mogliśmy uczestni-
czyć w jubileuszowej mszy świętej, której 
przewodniczył biskup bydgoski Krzysztof 
Włodarczyk. Obok parafian, przedstawi-
cieli samorządu i licznych mieszkańców 
Solca Kujawskiego, w kościele nie zabrakło 

księży - solecczan, którzy idąc za przykła-
dem ks. kanonika wybrali stan kapłański. 
W homilii wygłoszonej przez dawnego 
wikariusza parafii Najświętszego Serca 
Pana Jezusa, wspomniał on o przykładzie 
dawanym przez księdza Tadeusza. Mówił 
o jego podejściu do ludzi i pomocy, którą 
świadczył. Jak mówił, plebania była dla 
wszystkich otwarta…

Dokończenie na str. 4

Przepisy zobowiązują radnych do rozpat-
rzenia uchwały absolutoryjnej w terminie do 30 
czerwca. Solecka rada punkt obejmujący 
głosowanie nad udzieleniem burmistrzowi 
absolutorium głosowała podczas sesji zwołanej 
na 2 czerwca. Wszyscy obecni radni zagłosowali 
za udzieleniem absolutorium burmistrz Teresie 
Substyk. Zanim jednak odbyło się to głoso-
wanie, należało przeprowadzić całą procedurę 
rozpatrywania wniosku absolutoryjnego.

Najpierw należało wysłuchać raportu 
o stanie gminy za rok 2022, opisujący kondycję 
gminy w najważniejszych obszarach jej 
działalności. Najistotniejsze jego elementy 
przedstawiła T. Substyk. Mówiła o inwestyc-
jach, finansach, realizacji polityk, programów, 
strategii, uchwał rady miejskiej i realizacji 
budżetu za ubiegły rok. Zwróciła uwagę 
między innymi na następujące zagadnienia. 
Nasza gmina należy do największych 

w naszym województwie, gdyż pod względem 
powierzchni zajmuje 26 miejsce, a 74 proc. 
stanowią lasy, w tym komunalne. Gmina 
charakteryzuje się korzystnym położeniem 
komunikacyjnym. Jeżeli chodzi o demografię, 
statystyka nie przedstawia się optymistycznie. 
Od 2018 r. liczba mieszkańców maleje. Z jednej 
strony jest to skutkiem pandemii, z drugiej 
odnotowuje się przewagę zgonów nad 
urodzeniami.  Dlatego będzie należało 
zastanowić się, jak zachęcić mieszkańców 
spoza Solca do osiedlania się w naszej gminie. 
Najliczniejszą grupę mieszkańców, bo prawie 
18 proc., stanowią osoby w wieku 65 lat 
i więcej. W 2022 r. dochody budżetowe 
wyniosły prawie 108 mln zł, a wydatki 106,5 
mln zł. W strukturze dochodów bieżących 
największy udział mają dochody własne (66,9 
proc.). Dotacje to 17 proc., a subwencje – 16 
proc. Plan wydatków majątkowych gminy na 
2022 r. w kwocie 24.707.902,85 zł zrealizowany 
został w kwocie 18.171.177,86 zł, tj. 73,5 proc. 
Zostały one sfinansowane ze środków własnych 
gminy w wysokości 14.646.320,78 zł, z dotacji 
i innych źródeł w wysokości 503.449,99 zł, ze 
środków otrzymanych z budżetu Unii Euro-

Dokończenie na str. 3
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Do 11 CZERWCA
„Wracam do Zdrowia” (ul. Leśna 12)

12 - 18 CZERWCA
„Pod Orłem” (ul. 23 Stycznia 12)

19 - 25 CZERWCA
„Pod Lwem” (ul. Leśna 2)

Z głębokim żalem przyjąłem wiadomość 
o śmierci Koleżanki, byłej chórzystki 

Chóru Sw. Cecylii przy kościele
Najświętszego Serca Pana Jezusa

Śp. Czesławy Żaguń

Najgłębsze, z serca płynące wyrazy 
współczucia rodzinie Zmarłej

przekazuje

Andrzej Grochal

W dniu 23 maja 2023 r. odeszła do pana 
nasza Koleżanka, była chórzystka Chóru 

Św. Cecylii przy kościele
Najświętszego Serca Pana Jezusa

Śp. Czesława Żaguń

Rodzinie Zmarłej najgłębsze wyrazy 
współczucia

przekazują

CZŁONKOWIE CHÓRU

Od roku szkolnego 2023/2024 Zespół 
Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych 
w Solcu Kujawskim otwiera Liceum 
Ogólnokształcące dla Dorosłych. Naukę 
w nowej szkole będą mogli podjąć 
absolwenci zasadniczej szkoły zawodowej 
oraz branżowej szkoły I stopnia. Zajęcia 
będą prowadzone w systemie zaocznym, 
tzn. odbywać się będą w soboty i niedziele 
co dwa tygodnie. Szczegółowe informacje 
można uzyskać pod numerem telefonu 
508 480 271 lub w sekretariacie ZSOiZ 
przy ul. 29 Listopada 7.

Nowa
szkoła

Tydzień Bibliotek
To był naprawdę intensywny czas! 

B i b l i o t e k a  s z k o l n a  p r z y g o t o w a ł a 
n iespodzianki ,  zak ładki ,  py tan ia  gry 
b i b l i o t e c z n e j ,  o d b y w a ł y  s i ę  z a j ę c i a 
biblioteczne, gry, zabawy, a chętni mogli usiąść 
na czerwonym krześle i wymarzyć co tylko 
chcieli. Bibliotekę odwiedziły 3-4 latki 
z oddziału przedszkolnego oraz klasy: I b - która 
poznała książkę J. Papuzińskiej "Nasza mama 
czarodziejka", oraz  IVa, b i c, które 
uczestniczyły w grze bibliotecznej, na kanwie 
lektury pt. „Magiczne drzewo - czerwone 
krzesło”. Magiczne krzesło pojawiało się nie 
tylko w bibliotece ale również .... na drzewie 
przy szkole!

W grze czytelniczej przygotowanej przez 
Joannę Gliszczyńską - Klimczak udział 
wzięło kilkunastu uczniów. Bezbłędnie ze 

w s z y s t k i m i  z a d a n i a m i 
poradzili sobie: Martyna 
K r z e m k o w s k a ,  Ya n a 
Kornitska, Pola Szafkowska, 
Wojtek Rudny oraz Hubert 
Sprawa. Niektórzy uczniowie 
podjęli trud, ale nie wykonali 
wszystkich zadań.

W  bibliotece szkolnej 
odbył się również konkurs 
czytelniczy dla chętnych 
uczniów. Udział w nim wzięło 
dziewięć osób z klas I - VIII, 
a  t e m a t e m  z m a g a ń 
konkursowych były przygody 
dwójki małych detektywów ze Szwecji - 
Lassego i Mai. Uczniowie rozwiązywali siedem 
zadań konkursowych, które oceniało jury: 
Magdalena Michalak i Ilona Michalak. 
Można było łącznie zdobyć 46 punktów. 
Okazało się, że konieczne jest przeprowadzenie 
dogrywki. Po zaciętej rywalizacji wyniki 
konkursu były następujące: I miejsce Wojciech 
Rudny,  II miejsce Pola Szafkowska, III 
miejsce Samuel Bartoszek.

Wszyscy wytrwali uczestnicy gry czyteln-
iczej oraz konkursu otrzymali książki zakupione 
w ramach Narodowego Programu Rozwoju 
Czytelnictwa 2.0 na lata 2021-2025 oraz drobne 
niespodzianki ufundowane przez nauczyciela 
bibliotekarza. Tydzień Bibliotek to wspaniała 
promocja czytelnictwa i biblioteki. 

Cała Polska Czyta Dzieciom - już po raz 12
19 maja w auli szkolnej odbyło się spotkanie 

dla klas 0-3 oraz maluszków 3-4 latków - 
w ramach kampanii Cała Polska Czyta 
Dzieciom. Mali recytatorzy przedstawili swoim 
młodszym kolegom wiersze znanych polskich 
poetów oraz piosenki o czytaniu i książkach. 

Spotkanie wzbogaciły występy: piosenka 
Leny Rutkowskiej oraz Liwii Gątkowskiej, 
która wykonała tańce latino. Wiersze zapreze-
ntowały: Zosia Szafkowska, Julia Umińska, 
Pola Szafkowska, Róża Szymańska, Lena 
Rydzkowska, Joanna Staszewska, Kacper 
Kaczmarek, Martyna Ciechorska i Emilia 
Śmigaj. W realizacji przedsięwzięcia ogromnie 
pomogła Angelika Popławska. Spotkanie 
przygotowała i prowadziła Grażyna Rochna-
Woźniak - nauczyciel bibliotekarz.

Czytelniczy maj
w SP 1

Szkoła muzyczna po raz kolejny zorganizowała piknik rodzinny zapewniając 
atrakcje dla uczestników. Dzieci mogły się wyszaleć na zjeżdżalniach, a ich rodzice 
i dziadkowie oklaskiwali występy uczniów i nauczycieli. Dyrektor Wiesław Nowak:

- Pragniemy złożyć serdeczne podziękowanie dla zarządu firmy Drobex Sp. z o.o. za 
coroczne wsparcie organizacji Pikniku rodzinnego. Doceniamy to, że zawsze możemy 
liczyć na Państwa pomoc! Drodzy Rodzice, bez Was by się nie udało! Dziękujemy Wam 
bardzo za ogromny wkład pracy na każdym etapie przygotowań i podczas pikniku.
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Najserdeczniejsze wyrazy współczucia 
Rodzinie

Śp.
Stanisława Szulaka

RADNEGO W LATACH 1990 – 1998

przekazują

RADNI RADY MIEJSKIEJ
I BURMISTRZ

SOLCA KUJAWSKIEGO

Dokończenie ze str. 1

pejskiej w wysokości 3.021.407,09 zł. Wartość 
majątku brutto na 31 grudnia 2022 r. wyniosła 
330.754.126,80 zł i jest wyższa od stanu z roku 
2021 o 17.271.148,41 zł. Burmistrz mówiła 
także o stanie mienia komunalnego, współpracy 
z innymi samorządami np. w ramach Związku 
Miast Nadwiślańskich, Związku Miast 
Polskich, Kujawsko-Pomorskiego Samorz-
ądowego Stowarzyszenia „Europa Kujaw i 
Pomorza”, „Metropolii Bydgoszcz”, Lokalnej 
Grupy Działania „Trzy Doliny” i Stowarzysz-
enia „Droga Ekspresowa S10”. W dalszej części 
burmistrz omówiła zagadnienia związane z 
gospodarką komunalną, ochroną środowiska, 
oświatą, polityką społeczną, gospodarką 
nieruchomościami, promocją. 

Analiza raportu o stanie gminy za rok 2022 
wskazuje na konieczność  zwrócenia uwagi na 
problem malejącej z roku na rok liczby 

mieszkańców, a tym samym na konieczność 
podjęcia działań w celu jej zwiększenia, 
wykorzystując mocne strony gminy, takie jak: 
położenie gminy, skomunikowanie z Byd-
goszczą i Toruniem, walory środowiskowe, 
bazę sportową, kulturalną i oświatową oraz 
społeczną i gospodarczą. Kolejnym proble-
mem są  rosnące koszty energii elektrycznej 
i cieplnej, które wymuszają podjęcie działań 
zmierzających do  zminimalizowania ich 
zużycia, a w konsekwencji kosztów z tym 
związanych. Analizując finanse i mienie 
gminy, należy stwierdzić, że gmina znajduje 
się w dobrej kondycji, co gwarantuje jej dalszy 
zrównoważony rozwój. Należy jednak 
wskazać kierunki dalszego rozwoju gminy, 
podczas opracowywania Strategii Rozwoju 
Gminy Solec Kujawski na kolejne lata.

Po przedstawieniu raportu odbywa się 
debata, w której obok radnych uczestniczy 
burmistrz i mieszkańcy. Jednak w prze-
widzianym terminie nikt z mieszkańców nie 
zgłosił chęci udziału w debacie. Głos zabrał 
Adam Michalak, który zapytał o pomysły na 
zatrzymanie młodych w naszej gminie, 
również jeśli chodzi o kontynuowanie edukacji 
po szkole podstawowej. Zwrócił też uwagę na 
potrzebę zdopingowania soleckich spółdzielni 
mieszkaniowych, aby przystąpiły do budowy 
mieszkań. T. Substyk odpowiedziała, że wielu 
młodych ludzi wyjeżdża na studia do 
większych miast, tam szuka pracy i pozostaje. 
Poza tym, powracająca do Solca młodzież 
z określonym wykształceniem nie zawsze 
znajdzie u nas pracę. Natomiast nasze miasto 
jest doskonałym miejscem do zamieszkania 
przez młode rodziny z dziećmi. Ważnym 
aspektem jest zabezpieczenie miejsc w żłob-
kach, przedszkolach oraz dostępność do 
komunikacji miejskiej. W tym kontekście 
burmistrz poinformowała o dofinansowaniu 
przez gminę biletów metropolitalnych, dzięki 
czemu będzie możliwość skorzystania z ulg w 
ramach usług przewozowych transportu 
zbiorowego w Bydgoszczy. Dotyczy to 
dopłaty do biletów dla dzieci i młodzieży. Co 
zaś się tyczy spółdzielni mieszkaniowych, 
gmina nie ma wpływu na ich działalność. One 
kierują się swoimi zasadami i finansami. Był 
taki okres, kiedy spółdzielnie budowały 
budynki wielorodzinne, bo obowiązywały inne 
zasady. Teraz zarządzają tym co mają 
w zasobach.

W kolejnych uchwałach radni udzielili 
burmistrzowi wotum zaufania i zatwierdzili 
sprawozdanie finansowe gminy za ubiegły rok. 
Zagadnienia dotyczące sprawozdania omówiła 
skarbnik Alina Kowalska. Przedstawiła 
sprawozdanie finansowe, sprawozdanie 
z wykonania budżetu oraz uchwałę Regio-
nalnej Izby Obrachunkowej. Z przekazanych 
informacji wynika, że na kontach bankowych 
gminy na koniec ub.r. było nieco ponad 6 mln 
zł. Zobowiązania, w tym m.in. wobec banków, 
wyniosły 13 mln zł. Zamiast planowanego 
deficytu osiągnięto nadwyżkę w wysokości 1,4 
mln zł. Budżet był zmieniany wielokrotnie i na 
koniec roku suma dochodów wynosiła 127 mln 
zł. Zrealizowano je na poziomie 84,7 proc. 

Dochody własne wyniosły 65,8 mln zł, w tym 
18,8 mln zł to wpływy z podatków od nie-
ruchomości, środków transportu, rolnego 
i leśnego, co stanowiło 19,2 proc. wszystkich 
dochodów bieżących. Natomiast dochody z PIT 
i od osób prawnych stanowią 25 proc. docho-
dów. Radni zatwierdzili sprawozdanie.

Następnie Mariusz Damrat, przewodni-
czący Komisji Rewizyjnej przedstawił 
pozytywną opinię komisji o wykonaniu budżetu 
wraz z wnioskiem o udzielenie absolutorium 
oraz uchwałę RIO w tej sprawie.

Po głosowaniu Bartłomiej  Czaki , 
przewodniczący rady, przekazał T. Substyk 
w imieniu radnych gratulacje. Do gratulacji 
dołączyli również przedstawiciele kierownic-
twa urzędu i pracownicy obecni na sesji. 
Dziękując, burmistrz zwróciła uwagę na 
współpracę z radą, do której nie wkracza 
polityka oraz na wsparcie pracowników urzędu 
oraz kierowników i dyrektorów gminnych 
jednostek oraz spółek.

W ramach wolnych głosów i wniosków 
A. Michalak poruszył kilka kwestii. Pytał 
o budynek przy ul. Bydgoskiej 25 i kontrolę 
poziomu hałasu dzwonów przy kościele 
Najświętszego Serca Pana Jezusa zleconej przez 
starostwo. Burmistrz poinformowała, że 
zgodnie z ekspertyza budowlaną, koszt remontu 
wyniósłby 5 mln zł, na co gminy nie stać. Stąd 
decyzja o konieczności przeprowadzenia 
mieszkańców do innych lokali. Trzy rodziny 
wyraziły zgodę na przeprowadzkę. Budynek 
nadal pozostaje własnością gminy i nie został 
sprzedany. Przetarg na sprzedaż nieruchomości 
będzie można ogłosić po wyprowadzeniu się 
wszystkich lokatorów. B. Czaki dodał, że na 
spotkaniach, w których także uczestniczył, 
rzeczoznawca stwierdził, że wyremontowanie 
tego budynki to ogromy koszt. Nawet jeśli 
gmina zdecydowałaby się na jego remont, to 
trzeba by było zagwarantować rodzinom 
mieszkania zastępcze na kilka lat. Jeśli chodzi 
o kościelne dzwony, sprawa toczy się poza 
gminą. Prawdopodobnie starostwo podjęło 
dz ia łan ia  na  pods tawie  o t rzymanego    
zgłoszenia.

Tydzień wcześniej, 26 maja, na sesji 
zdecydowano m.in. o przyjęciu Planu Zrówno-
ważonej Mobilności Miejskiej dla Bydgoskiego 
Obszaru Funkcjonalnego; zmieniono budżet i 
wieloletnią prognozę finansową; wyrażono 
zgodę na udzielenie Bydgoszczy dotacji 
celowej na pokrycie kosztów korzystania przez 
uczniów mieszkających w naszej gminie, 
niektórych ulg, w środkach publicznego 
transportu zbiorowego. Radni powołali zespół 
ds. zaopiniowania kandydatów na ławników: 
Agnieszka Dorawa  (przewodnicząca), 
Magdalena Rudna - Plewa (zastępca), 
Andrzej Bąbka  i  Szymon Raczyński 
(członkowie). Delegowali Alicję Żaguń, jako 
przedstawiciela rady miejskiej do Rady 
Bibliotecznej działającej przy Bibliotece 
Publicznej oraz Agnieszkę Dorawę, jako 
przedstawiciela do Rady Programowej 
działającej przy Soleckim Centrum Kultury. 
Ponadto radni uchwalili nowy statut Ośrodka 
Sportu i Rekreacji, wysłuchali informacji 
z realizacji zadań ujętych w strategii gminy, 
a także w programie profilaktyki i rozwiązy-
wania  problemów alkoholowych oraz 
przeciwdziałania narkomanii. Na zakończenie, 
zapoznali się również z oceną zasobów pomocy 
społecznej za 2022 r.

Z. Stefański

Rozpoczęto przebudowę ul. Kujawskiej od 
przejazdu kolejowego do ul. Haskiej. Wpro-
wadzona została czasowa organizacja ruchu 
polegająca na zamknięciu tego odcinka drogi. 
Będzie jednak możliwość korzystania 
z przejazdu PKP w kierunku ul. Średniej. 
Dostęp do posesji znajdujących się przy 
przebudowywanym odcinku ul. Kujawskiej 
będzie zapewniony. Wyznaczone zostały 
objazdy ul. Haską i ul. Średnią. W ramach 
zadania zostanie wymieniona nawierzchnia 
jezdni,  wykonany nowy chodnik oraz 
wybudowana kanalizacja sanitarna Inwestycja 
dofinansowana jest z Rządowego Funduszu 
Rozwoju Dróg w wysokości: 895.477,00 zł.

Przebudowa
Kujawskiej

Burmistrz otrzymała
absolutorium
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Jednym z największych problemów, z którymi musiał radzić sobie Solec w dwudziestoleciu 
międzywojennym było bezrobocie. Wojna celna z Niemcami czy wielka powódź z 1924 roku, 
spowodowały spore straty w soleckim przemyśle drzewnym. Wskutek tego tartaki wstrzymały 
produkcję, co przyczyniło się do silnego wzrostu bezrobocia w mieście. Miejscowe władze 
czyniły starania, aby sprowadzić do Solca inwestora, aby w ten sposób pobudzić lokalny 
przemysł i umożliwić mieszkańcom znalezienie nowej pracy. Spore nadzieje wiązano zwłaszcza 
z mającą powstać w Solcu Fabryką Konserw Mięsnych. Nowy inwestor miał w latach 1924-
1926 wybudować zakład produkujący na eksport konserwy z bekonem. Planowano postawie-
nie między innymi rzeźni, chłodni i wytapialni smalcu. Pomimo iż wybudowano sporą część 
obiektów, to niestety z powodu bankructwa firmy, produkcja nie została uruchomiona. Na  
zdjęciu widzimy zabudowania niedoszłej fabryki konserw. Po lewej stronie widoczna jest 
charakterystyczna – górująca do dzisiaj w krajobrazie południowej części miasta – wieża 
ciśnień. W głębi, po prawej stronie można dostrzec rozebrany kilka lat temu budynek dyrekcji. 
W dolnej części zdjęcia widzimy linię kolejową. Nie widać za to jeszcze ulicy, która otrzyma 
później nazwę Garbary. Same budynki posłużyły w czasie II wojny światowej Niemcom, którzy 
utworzyli tutaj S.A. Berufsschule Weichsel Schulitz, zajmującą się produkcją na potrzeby 
przemysłu zbrojeniowego. Po II wojnie światowej w miejscu tym powstały Państwowe Zakłady 
Samochodowe nr 5. Uroczyste uruchomienie zakładu nastąpiło 1 sierpnia 1946 roku, a w wyda-
rzeniu wziął udział m.in. premier Edward Osóbka-Morawski. Zdjęcie pochodzi z bogatej 
kolekcji pamiątek po przedwojennym soleckim fotografie, Bronisławie Krügerze, przekazanej 
do Muzeum Solca przez Kazimierza Stępnia.

Solec na starej fotografii (18)
Ksiądz Tadeusz przyszedł na świat 2 

stycznia 1931 roku w rodzinie góralskiej 
koło Nowego Sącza. W 1939 roku rodzina 
Zabłockich przeprowadziła się do Wolic 
koło Barcina. W Inowrocławiu T. Zabłocki 
ukończył Liceum Ogólnokształcące im. Jana 
Kasprowicza, a następnie studia w Gnieźnie. 
Ksiądz Zabłocki wspominał, że znaczny 
wpływ na kształtowanie jego osobowości 
miała liczna rodzina oraz góry, które w jego 
opinii uczą pokory. W 1958 roku przyjął 
święcenia kapłańskie, od 1968 r. do 1976 r. 
był rektorem, a następnie proboszczem 
parafii rzymskokatolickiej pw. Najświętsze-
go Serca Pana Jezusa. Od 2007 roku na 
emeryturze.

Swoją ofiarną pracą, ujmującą skrom-
nością, życzliwością dla bliźnich, pochyle-
niem się nad każdym potrzebującym zyskał 
powszechny autorytet i szacunek wśród 
mieszkańców miasta. Ksiądz Tadeusz 
Zabłocki zawsze aktywnie uczestniczył 
w życiu gminy, angażując cały swój 
autorytet w działania mające na celu rozwój 
Solca Kujawskiego. Na uwagę zasługuje 
również prowadzenie edukacji religijnej 
i patriotycznej, upowszechnianie nauki św. 
Jana Pawła II, promowanie talentów kilku 
pokoleń solecczan, rozwijanie potencjału 
intelektualnego i duchowego soleckiej 
młodzieży, czego świadectwem jest 
wyświęcenie 11 kapłanów z parafii, którą 
zarządzał przez tyle lat. Dzięki swej 
wrażliwości nie przeszedł obojętnie obok 
bezrobotnych oraz niezaradnych życiowo 
i zagubionych, organizując im między 
innymi grupy wsparcia. W uznaniu dla 
zasług dla naszej małej ojczyzny rada 
miejska przyznała w 50 rocznicę święceń 
kapłańskich, tj. 8 czerwca 2008 roku, ks. 
Tadeuszowi Zabłockiemu tytuł Honorowego 
Obywatela Solca Kujawskiego. Obecnie ks. 
Zabłocki służy swoją pomocą i posługą przy 
kościele pw. Nawrócenia św. Pawła. 

Księdzu Tadeuszowi życzymy dużo 
zdrowia i opieki Matki Boskiej na dalsze 
lata.

Dokończenie ze str. 1

65 lat
kapłaństwa

Członkowie Stowarzyszenia na Rzecz 
Osób z  Zaburzeniami Psychicznymi 
„DELFIN” 31 maja uczestniczyli w wyjeź-
dzie krajoznawczo – edukacyjnym do 
Olenderskiego Muzeum Etnograficznego 
w Nieszawce Wielkiej .  Zapoznali  s ię 
z kulturą, obyczajami i życiem codziennym 
Olendrów. Uczestniczyli w warsztatach: 
prania na tarze, młócenia lnu i wyplatania 
płotu koszykowego. Przeżyli przygodę 
powrotu do zwyczajów lat dawnych. Wyjazd 
zorganizowany był przez stowarzyszenie 
w ramach programu „INTEGRACJA – 
program przeciwdziałania wykluczeniu osób 
z zaburzeniami psychicznymi” dofinanso-
wanego ze środków Urzędu Miejskiego 
w Solcu Kujawskim.
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Burmistrz powołała zespół do spraw 
Soleckiego Budżetu Obywatelskiego 
(SBO) oraz określiła harmonogram 
czynności w sprawie wyboru projektów 
do realizacji w ramach SBO oraz 
wysokości środków przeznaczonych na 
budżet obywatelski w 2024 roku.

Przewodniczącą zespołu została 
Barbara Białkowska, zastępcą Alina 
Kowalska. Pozostali członkowie to: 

Grażyna Bieniek, Agnieszka Dorawa, 
Anna Forster, Justyna Gapska, Jolanta 
Kaczmarek, Iwona Konopa, Rafał 
Kubiak, Marek Łukaszewski, Anna 
Ostrowska, Łukasz Owieśny, Paulina 
Popielewska, Magdalena Rudna – 
Plewa, Celina Wiącek, Joanna Za-
krzewska, Paweł Ziółkowski i Justyna 
Żebrowska - Dudek.

Projekty do SBO można zgłaszać do 

24 lipca 2023 r. Od 25 lipca do 1 września 
br. trwa ich weryfikacja, podanie do 
publicznej wiadomości ostatecznej listy 
projektów dopuszczonych do głosowania 
oraz projektów niedopuszczonych do 
głosowania nastąpi 2 września. W terminie 
od 11 do 25 września br. zaplanowano 
konsultacje - głosowanie nad projektami, 
a ogłoszenie wyników na 2 października.

P l anowana  wysokość  ś rodków 
przeznaczonych na realizację budżetu 
obywatelskiego wynosi: 375 tys. zł na 
projekty inwestycyjne i 50 tys. zł na 
nieinwestycyjne.

Szczegóły w Biuletynie Informacji 
Publicznej i na www.soleckujawski.pl.

Solecki Budżet Obywatelski
na 2024 r.

Jak co roku uczniowie Szkoły Podstawo-
wej Nr 4 przystąpili do kolejnej już - VIII edycji 
Ogólnopolskiego Konkursu Edukacyjnego 
Finansoaktywni „Misja: Budżet. Plan do 
działania!”. Zadaniem konkursowym było 
przygotowanie projektu inwestycji, która 
mogłaby zostać zrealizowana w ramach 
budżetu obywatelskiego. Tegoroczna edycja 
programu cieszyła się rekordowym zaintere-
sowaniem – do programu zgłosiło się prawie 
1000 szkół podstawowych z całej Polski.

Program skierowany jest do uczniów 
i nauczycieli klas V-VIII szkół podstawowych 
i odbywa się pod honorowym patronatem 
Ministra Finansów oraz Ministra Edukacji 
Narodowej.

Podczas tegorocznej misji pod hasłem: 
„Budżet. Plan do działania!” młodzież szkolna 
podczas lekcji wiedzy o społeczeństwie 
dowiedziała się, jak zarządzać budżetem 
domowym oraz co składa się na finanse 
publiczne. Uczniowie poznali też efekty 
i korzyści planowania wydatków. Ponadto 
przeanalizowali strukturę funduszy państwa 
i dowiedzieli się, jak można zmieniać swoją 
lokalną społeczność przy pomocy budżetu 
obywatelskiego.

Następnie w zespołach złożonych 
z maksymalnie trzech osób uczniowie mogli 
wykorzystać zdobyte umiejętności w praktyce, 
przygotowując pracę konkursową. Oprócz 
propozycji projektu, który mógłby zostać 
zrealizowany w najbliższym sąsiedztwie 
w ramach budżetu obywatelskiego (o wartości 
do 150 tys. zł), należało też przygotować plan 
jego promocji czyli opracować plakat i artykuł 
do gazetki szkolnej.

Z naszej szkoły zgłosiły się cztery zespoły 
uczniów, które opracowały bardzo interesujące 
projekty. I choć nie znalazły się wśród 10 
najciekawszych projektów z całej Polski, 
a konkurencja była olbrzymia, to i tak 
uważamy, że są to projekty najlepsze, bo jedyne 
z naszej szkoły i dotyczą naszego lokalnego 
środowiska. Oto twórcy i ich projekty:

I. Szymon Mel ler,  Aleksander 
Pankanin, Marcel Ambryszewski

Zakręt-Dino Otorowo ścieżka rowerowa 
Projekt dotyczy odcinka rozpoczynającego 

miejscowość Bydgoszcz, a kończącego 

miejscowość Otorowo . Ścieżka ma być 
wybudowana do sklepu Dino, który znajduje 
się w Bydgoszczy przy kościele Parafii 
rzymskokatolickiej powołania  Matki Boskiej 
Królowej Polski. Ścieżka miałaby usprawnić 
przejazd mieszkańców Otorowa do sklepu 
oraz innych miejsc. Ścieżka byłaby idealnym 
miejscem do jazdy dla osób, które uprawiają 
różne sporty. Na danym odcinku znajduje się 
zakręt- niebezpieczne miejsce dla dorosłych, 
jak i dzieci. Aby go pokonać trzeba iść drogą 
tak, aby uważać na jadące auta, które mają 
ograniczoną widoczność przez to, że jest to 
zakręt. Ścieżka miałaby posiadać miejsce dla 
rowerów wraz z miejscem dla poruszania się 
pieszych. 

II. Julia Borowicz, Jakub Prabucki, 
Allan Wiśniewski

Plac Równych Szans
Celem projektu jest wybudowanie placu 

dla osób niepełnosprawnych w naszym 
mieście przy ul. Kujawskiej 15. Uczniowie 
chcieliby plac zaopatrzyć w dwie huśtawki, 
przy których trzeba zostawić wózek i być pod 
opieką opiekuna. Chcieliby dodać karuzelę, 
przy której już nie trzeba zsiadać z wózka. 
Taka karuzela będzie tylko jedna, lecz 
pomieści wiele osób. Następnie pomyśleli 
o dodaniu jednej piaskownicy, przy której, jak 
w przypadku huśtawki, trzeba zsiąść z wózka.  
Chcieliby także postawić 3 ławki ze stolikiem. 
Przy nich mogą siedzieć zarówno opiekuno-
wie, jak i osoby z niepełnosprawnością. Na 
koniec zostają dwie tablice interaktywne, 
które posiadałyby m.in. alfabet Braille'a, cyfry 
czy litery. Jako podnóże chcieliby wykorzys-
tać niebieski tartan, pasujący do placu. Na 
koniec zostało ogrodzenie, w kolorze 
zielonym, które posiadałoby furtkę, szerokoś-
ci jednego metra. Wymiary takiego placu 
wynosiłyby 100m². 

III. Weronika Kowalewska, Kinga 
Wachowiak, Natalia Tomczyk

Wrotkarnia- mistrzów wylęgarnia
Pomysłem na stworzenie wrotkarni był 

fakt, iż w naszym mieście jest mało miejsc na  
aktywne i miłe spędzanie czasu przez 
młodzież. Wrotkarnia nie byłaby tylko 
miejscem do  jeżdżenia na wrotkach, lecz 
także na rolkach. Planujemy, by miejsce to- 
przy ul. Ugory uczynić klimatycznym 
z muzyką, gdzie uczestnicy mogą się 
zrelaksować z zapewnionym bezpieczeń-
stwem.  Zbudowanie wrotkarni dałoby same 
plusy, m. in. nowe miejsce pracy, rozwój 
miasta, nowe miejsce spotkań młodzieży oraz 
możliwość spędzenia czasu na świeżym 

powietrzu. Jest również pomysł, aby była 
wypożyczalnia wrotek. Na wrotkarni byłyby 
różnego rodzaju przeszkody, np. lekkie pagórki 
oraz slalomy. Planujemy również zorganiz-
ować przy pomocy sponsorów konkursy 
i zawody. W miarę możliwości chcielibyśmy 
założyć Soleckie Koło Miłośników Wrotek 
i Rolek.

IV. Michalina Tomczyk, .Julia Szwed, 
Alicja Redzimska

Cattuccino - kocia kawiarnia
Kawiarnia zlokalizowana w okolicach 

Placu im. Jana Pawła II miałaby być podzielona 
na dwa sektory:

1. Część gastronomiczną – gdzie przy-
gotowywane i sprzedawane są kawy, herbaty, 
napoje, desery i inne propozycje z menu. Tu 
zwierzęta nie miałyby wstępu, aby spełnić 
i zapewnić wszelkie wymogi sanitarne.

2. Część „gościnną” – oddzieloną od 
gastronomicznej szklanymi drzwiami, część 
z stolikami, sofami, stolikami dla naszych 
klientów, gdzie koty miałyby również swoje 
siedziska, budki, drapaki i drabinki. Zatrudnio-
ne musiały być co najmniej dwie osoby dorosłe. 
Osobami wspomagającymi mogliby być 
wolontariusze – kochający zwierzęta, lub 
młodzież zainteresowana „dorobieniem” sobie 
do kieszonkowego. Koty bywające w kawiarni 
oczywiście byłyby przebadane, zdrowe 
i zaszczepione. Preferowane kotki z miłym 
usposobieniem, nie bojące się hałasu i ludzi. Do 
kawiarni w celu charytatywnym byłoby można 
przynosić odpowiednie jedzenie, koce oraz 
zabawki dla kotów. Chętnie współpracowali-
byśmy z schroniskiem zwierząt, organizując 
również zbiórki podobnych rzeczy dla ich 
mieszkańców.

Uważamy, iż uczniowie klas ósmych- 
autorzy projektów wykazali się olbrzymią 
inicjatywą i pomysłowością. I choć nie znaleźli 
się w czołowej dziesiątce najlepszych 
projektów w Polsce, to zaprezentowali to co 
najważniejsze- swój lokalny patriotyzm, troskę 
o najbliższe otoczenie, a przede wszystkim 
zainteresowanie drugim człowiekiem. 
Odpowiedzieli wzorowo na pytanie - Co Ja- 
jako młody obywatel mogę uczynić dla innych 
w środowisku, w którym mieszkam?

Szanowni Młodzi Solecczanie dziękujemy 
wam za taką postawę, a waszym rodzicom 
gratulujemy tak zaangażowanych młodych 
obywateli. Życzymy, by wasze inicjatywy 
doczekały się spełnienia, a wasze dalsze drogi 
edukacyjne przynosiły same sukcesy.

Jolanta Szubska-Rydel
(nauczyciel historii i WOS Sp4,

opiekun projektu)

Finansoaktywni
uczniowie
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Soleckie Centrum Kultury

Kulturalny przekładaniec
WERNISAŻ 
W poniedziałek 29 maja, w Galerii Homo 

Faber miało miejsce otwarcie wystawy 
fotografii  AndrzejaZembika. „Portowe 
obrazki” to naprawdę niezwykła ekspozycja 
i będzie można oglądać ją do końca czerwca. 
Zachęcamy!

KINO  KULTURA  ZAPRASZA
9 czerwca
KINO DLA CAŁEJ RODZINY: 17.00 – 

„Wróżka Różka”
KINO EMOCJI: 19.00 –  „Święty”
KINO DLA CAŁEJ RODZINY: 17.00 – 

„Po prostu super”
KINO EMOCJI: 19.00 –  „Tonia”
Bilety: 14 zł normalny | 12 zł ulgowy | 10 zł 

grupowy (powyżej 15 osób). Kasa biletowa 
czynna 30 minut przed pierwszym seansem. 
Informacje na temat filmów znajdziecie na 
www.sck-solec.com/repertuar/

DNI  SOLCA
Przypominamy - 9 czerwca przy ul. 

Generała Grota Roweckiego pojawią się 
foodtracki. Zaś 10 czerwca od 15.00 do 23.00 
będzie się działo na parkingu przed OSiR. 
Wystąpi zespół „Czereśnie”,  Bajorek i Roan, 
a gwiazdą wieczoru będzie Monika Lewczuk. 
Będą również prezentacje SCK, święto kolorów 
i zabawa z DJ-em. Przed SCK zwłaszcza na 
młodszych uczestników Dni Solca będzie 
czekało mnóstwo atrakcji m. in. dmuchańce, 
turnieje, malowanie buzi i nie tylko. W czasie 
trwania imprez będą zamknięte ulice: ul. gen. 
Stefana Roweckiego "Grota" - od 9 czerwca od 
godz.10.00 do 10 czerwca do godz. 23.00 i część 
ul. Dworcowej - 10 czerwca. Prosimy o nie-
parkowanie aut na parkingu przy OSiR.

LETNI  CZAS  W  SCK
SCK zaprasza na wakacje pełne przygód i 

emocji .  Z początkiem wakacji  oprócz 
SEANSÓW NIESPODZIANEK w Kinie 
Kultura (śledźcie koniecznie profil SCK na fb) 
czekają megaatrakcje. Wśród nich BEZPŁAT-
NE WARSZTATY w FABRYCE POMYSŁÓ-
W:

27 czerwca, godz. 17.00 Poczuj SENSO-
stworki - zrób z nami glutowe stworki; 29 
czerwca, godz.16.00 Eksperymenty z tęczą; 
4 lipca, godz. 17.00 Kukurydziane klocki. 
Bajkowe postaci z chrupek Playmais; 6 lipca, 
godz. 17.00 Kosmiczne słoiki – wyczaruj 
własną galaktykę; 11 lipca, godz. 17.00 Stwórz 

z nami EKOzabawki – pomysłowo z recyklin-
giem; 13 lipca, godz. 17.00 ZRÓB TO SAM – 
biżuteria; 18 lipca, 17.00 Akwarium w słoiku; 20 
lipca, godz. 17.00 ZRÓB TO SAM EKOtorby; 
25 lipca, godz. 17.00 Tworzymy zakładki do 
książek; 27 lipca, godz. 17.00 Rysunkowe 
wariacje; 1 sierpnia, godz. 17.00 Muzyczne 
SPA; 3 sierpnia, godz. 17.00 Rysunkowe 
wariacje; 8 sierpnia, godz. 17.00 Muzyczne 
SPA; 10 sierpnia, godz.17.00 Zaczarowany 
świat gier planszowych. Obowiązują zapisy do 
godz. 12.00 w dniu warsztatów - telefonicznie 
lub na Facebooku SCK. Dodatkowo SCK 
proponuje płatne zajęcia. ZAPISY OD 12 
czerwca w sekretariacie SCK, liczba miejsc 
ograniczona.

ZAJĘCIA  PŁATNE
W SOLECKIM  CENTRUM  KULTURY:
17 – 21 lipca, godz. 11.00-15.00
PRZYGODY Z ŻYWIOŁAMI: ZIEMIA, 

koszt 300 zł.
Zabawy twórcze, eksperymenty, edukacyj-

ne gry, seans w Kinie Kultura i tematyczne 
spacery. Przekąska w przerwie między 
zajęciami. Ilość miejsc ograniczona.

24 – 28 lipca, godz. 11.00-15.00
PRZYGODY Z ŻYWIOŁAMI: WODA, 

koszt 300 zł.
Zabawy twórcze, eksperymenty, edukacyj-

ne gry, seans w Kinie Kultura i tematyczne 
spacery. Przekąska w przerwie między 
zajęciami. Ilość miejsc ograniczona.

31 lipca – 4 sierpnia, godz. 8.00-16.00
PRZYGODY Z ŻYWIOŁAMI: OGIEŃ, 

koszt 750 zł.
Zabawy twórcze, eksperymenty, gry, seans 

w Kinie Kultura i tematyczne spacery, dwie 
wycieczki edukacyjne (Toruń – Żywe Muzeum 
Piernika, Planetarium).

7 – 11 sierpnia, godz. 11.00-15.00
P R Z Y G O D Y  Z  Ż Y W I O Ł A M I : 

POWIETRZE, koszt 300 zł.
Zabawy twórcze, eksperymenty, edukacyj-

ne gry, seans w Kinie Kultura i tematyczne 
spacery. Przekąska w przerwie między 
zajęciami. Liczba miejsc ograniczona.

O R A Z  Z A J Ę C I A  P Ł A T N E  - 
WAKACYJNE WARSZTATY TANECZNE:

10 – 14 lipca dla dzieci i młodzieży z 
A L E K S A N D R Ą  G R U D Z I Ń S K Ą  - 
PROFESSIONAL DANCE. Szczegóły i zapisy: 
tel. 784770347, e-mail: taniec. grudzinsk@ 

Pierwszego czerwca obchodziliśmy 
Światowy Dzień Dziecka. Z tej okazji Soleckie 
Centrum Kultury wraz z Miejsko Gminnym 
Ośrodkiem Pomocy Społecznej i  przy 
współudziale LSV Technika, zorganizowało 
imprezę pod hasłem „Jesteśmy dziećmi! 
Chcemy miłości!”. Wzięły w niej udział dzieci 
z soleckich przedszkoli:  „Promyczka”, 
„Reksia”, „Dinusia”, Ochronki oraz „Zeró-
weczki z Jedyneczki” i Świetlicy Terapeuty-
cznej. Każde przedszkole miało swój kolor – 

odpowiadający kontynentom – i w ten sposób 
zaakcentowany został Światowy Dzień 
Dziecka!

Przedszkolaki zebrały się przy fontannach 
na Skwerze Jordana, by następnie ulicami 
miasta przejść na solecki rynek. Po drodze 
dzieci witali włodarze miasta – słodyczami 
i balonikami. Na rynku zaś czekała DJ Miki - to 
roztańczona i rozśpiewana małpka, która kocha 
muzykę i wszystkie dzieci. Była świetna 
zabawa.

Dzień
Dziecka

Ze Skweru Jordana przedszkolaki 
pomaszerowały na rynek.

A w SCK Dzień Dziecka trwał nadal. 
W piątek 2 czerwca w KINIE KULTURA 
centrum kultury przygotowało seans z atrak-
cjami. Na duże i małe dzieci przed seansem 
czekała solidna porcja popcornu, zaś po seansie 
można było umalować sobie buzię, zrobić 
brokatowy tatuaż i upleść warkoczyki. Na 
uczestników czekały również kolorowanki, 
kolorowe klocki a nawet zjeżdżalnia. Kto 
odważny mógł pomknąć na seans przez 
gąsienicę, a po bajce znów można było 
kontynuować zabawę.

Gdyby jednak niektórym zabawy było mało 
- w sobotę odbyły się WARSZTATY RODZIN-
NE, na których można było wspólnie z 
rodzicami zrobić bransoletkę albo wyścigówkę 
z rolki po papierze. No i oczywiście brokatowe 
tatuaże, bańki i slime. Kolejne warsztaty 
rodzinne odbędą się 17 czerwca.



Wydawca dwutygodnika: 

Urząd Miejski, ul. 23 Stycznia 7, 

86-050 Solec Kujawski.

Tel. 52 - 387 - 01 - 32

e-mail: rzecznik@soleckujawski.pl

Redaguje Zbigniew Stefański.

Druk:                     Józef Śmigaj,

Solec Kujawski.
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Nieodłącznym elementem Biegów 
Ulicznych im. Antoniego Nawrockiego jest 
chwilowe zamykanie niektórych ulic 
w naszym mieście. Nie inaczej będzie także 
podczas dziewiątej edycji imprezy, która 
odbędzie się w niedzielę 11 czerwca br. 
Zamknięte wtedy będą:

- od godziny 9.30 do 13.30 – podczas 
wszystkich biegów dziecięcych (na 250 m, 600 
m, 800 m i 1 600 m) – ulice: gen. S. Rowec-
kiego „Grota”, Dworcowa oraz 29 Listopada

- od godziny 11.00 do 13.30 – podczas 
Biegów Głównych na 5 000 m i 10 000 m – 
dodatkowo także ulice: 23 Stycznia, Żwirki i 
Wigury, Słowackiego oraz Piastów.

W niedzielę 18 czerwca w pobliżu Szkoły 
Podstawowej nr 1 odbędzie się V Wyścig 
Rowerowy dla dzieci i młodzieży. W związku 
z tym w godzinach 9.30 – 12.30 dojazd do 
budynków znajdujących się na trasie pętli 
wyścigu, czyli na ulicach:

* Tartaczna (od wysokości Piłsudskiego 
do Kujawskiej),

* Kujawska (od wysokości Tartacznej do 
Piłsudskiego) oraz

* Piłsudskiego (od wysokości Kujawskiej 
do Tartacznej) 

będzie  utrudniony z  powodu ich 
chwilowego zamknięcia.

Ostatni weekend maja 2023 roku kibice 
tenisistów stołowych UKS Top Solec Kujawski 
zapamiętają do końca życia. W tym terminie 
odbył się bowiem barażowy dwumecz o awans 
do I ligi tenisa stołowego, w którym solecki 
klub jako mistrz II ligi grupy 2 (kujawsko-
pomorsko / pomorskiej) zmierzył się z mi-
strzem grupy 1 (wielkopolsko - zachodnio-
pomorskiej) Griffin's Spin Szczecin.

Dzień przed meczem nasi tenisiści udali się 
w daleką podróż do Szczecina, gdzie po 
południu skorzystali z możliwości treningu 
w nowoczesnej hali Zespołu Szkół Ele-
ktryczno-Elektronicznych. Dzięki temu 
poznali obiekt, w którym mieli rozegrać 
pierwszy, jakże ważny, mecz barażu.

W sobotnie południe 27 maja rozpoczął się 
pojedynek numer jeden. Pierwsze mecze 
ułożyły się dla drużyny UKS Top idealnie. 
Michał Majchrzak po przegraniu pierwszego 
seta wygrał kolejne trzy z Dawidem Kosiń-
skim, Rafał Ordza obronił meczbola w czwar-
tym secie i pokonał Kamila Kostyka 3:2, zaś 
Mateusz Ufnal (3:1 z Bartoszem Dobro-
wolańskim) i Patryk Jendrzejewski (3:0 
z Arturem Lemieszką) pewnie dorzucili punkty. 
Solecczanie prowadzili zatem aż 4:0 i nastroje 
zaczynały być naprawdę optymistyczne. 
Waleczni i dobrze dysponowani gospodarze 
szybko je jednak ostudzili, gdyż wygrali obie 
gry deblowe.

- Przed drugimi singlami UKS Top 
prowadził 4:2 i właściwie zdarzyć się mogło 
wszystko. Na szczęście Ufnal i Jendrzejewski 
szybko podwyższyli prowadzenie (odpowi-
ednio 3:0 z Kostykiem i 3:0 z Kosińskim), 
a Ordza znów obronił meczbola (tym razem 
w piątym secie pojedynku z Dobrowo-
lańskim), co przy porażce Majchrzaka 1:3 
z Lemieszką dało bardzo cenny triumf 
w meczu wyjazdowym 7:3. Dziękujemy 
grupce kibiców UKS Top, którzy wczesnym 
rankiem ruszyli w drogę do Szczecina 
i wspierali nas podczas meczu wspaniałym 
dopingiem – mówi Łukasz Czarczyński, 
prezes klubu. 

Następnego dnia (28 maja br.) odbył się 
mecz rewanżowy. Zjawiła się na nim 
rekordowa liczba kibiców (także kibiców 
Griffin's Spin). Wiadomo było, że do 
upragnionego awansu naszym zawodnikom 
wystarczą cztery wygrane pojedynki. Jednak 
spotkanie nie zapowiadało się na łatwe. Sam 
mecz rozpoczął się od dwóch pewnych 
wygranych Mateusza Ufnala i Patryka 
Jendrzejewskiego (po 3:0 z Dawidem 
Kosińskim i Kamilem Kostykiem). Wtedy po 
raz kolejny szczecinianie pokazali, że walczą 
do końca. Pięciosetowe wygrane Artura 
Lemieszki z Michałem Majchrzakiem oraz 
Bartosza Dobrowolańskiego z Rafałem Ordzą 
sprawiły iż na tablicy wyników pojawił się 
remis. Gry deblowe ponownie były bardzo 
zacięte, na szczęście tym razem jedną z nich 
solecczanie wygrali. W tym momencie było 
3:3 i do zapewnienia awansu brakowało już 
tylko jednej wygranej. „Kropkę nad i” 
postawił Patryk Jendrzejewski następne gry 
ustaliły wynik na 6:4 dla UKS Top.

- Tym samym okazaliśmy się lepsi 

w dwumeczu i uzyskaliśmy historyczny awans 
do 1 ligi tenisa stołowego! Dziękujemy 
wszystkim, którzy nas wspierają, kibicują 
i wierzą w drużynę. Początek nowego sezonu 
ligowego we wrześniu. Już teraz zapraszamy 
kibiców na mecze – dodaje Ł. Czarczyński.

Przed meczem rewanżowym w Solcu 
odbyła się miła uroczystość wręczenia dwóm 
zasłużonym zawodnikom UKS Top specjal-
nych podziękowań. Jacek Wieczerzak i Dariusz 
Świder, którzy reprezentowali barwy UKS Top 
przez odpowiednio pięć i trzy sezony, otrzymali 
pamiątkowe statuetki oraz albumy o Solcu.

Wyścig
rowerowy

Awans
do I ligi

Biegi
uliczne

Od 12 do 30 czerwca basen 
będzie nieczynny -

- PRZERWA 
TECHNOLOGICZNA

W meczu rozegranym na własnym 
stadionie 24 maja, trzecioligowy KS UNIA 
Drobex przegrał z Bałtykiem Gdynia 0:2. 
Cztery dni później w wyjazdowym spotkaniu 
pokonał Starogard Gdański 3:0. Bramki zdobyli 
Sergii Kravchenko (2) i Maciej Słupecki. 3 
czerwca, ponownie przed własną publicz-
nością, trzecioligowcy pokonali Pogoń II 
Szczecin 1:0 po bramce Sergija Kravchenki. 
Drużynę wsparło bardzo dużo kibiców (fot.). 
Był to ostatni mecz w tym sezonie rozgrywek III 
ligi i bardzo ważne zwycięstwo naszego 
zespołu, pozwalające na utrzymanie w lidze. 
Obecnie drużyna seniorów zajmuję 14 miejsce. 
W meczach A – klasy solecki zespół przegrał 4 
czerwca (u siebie) z Victorią Koronowo 1:4 i na 

wyjeździe z Falą Świekatowo 3:0. Następne 
mecze wyjazdowe obie drużyny rozegrają 10 
czerwca. W III lidze z Zawiszą Bydgoszcz 
(godz. 17.00) i w A-klasie z Wisłą Gruczno 
(16.00).

KS UNIA

Ważna wygrana

Sport i rekreacja



Piknik
na rynku

Dużo dobrej zabawy zapewnili organiza-
torzy pikniku rodzinnego na soleckim rynku – 
Gminna Komisja Rozwiązywania Probl-
emów Alkoholowych i Miejsko – Gminny 
Ośrodek Pomocy Społecznej. 24 maja na pl. 
Jana Pawła II przybyło mnóstwo młodych 
solecczan, których do aktywności skutecznie 
zachęcali niezwodni klauni Ruphert i Rico. 
Na rynku pojawili się strażacy i policjanci 
prezentujący swoje samochody. Animatorzy 
z MGOPS przygotowali gry i zabawy dla 
uczestników pikniku. Był też poczęstunek – 
ciasta i pyszna grochówka. Pojawiło się 
również gminne stoisko promujące program 
Czyste Powietrze.

Ponadto podczas pikniku ogłoszono 
wyniki konkursów dla szkół i przedszkoli 
„Zwierzę nie jest rzeczą” oraz „Zbieramy 
plastikowe nakrętki i makulaturę” i wręczono 
nagrody. Pierwszy konkurs przeprowadzono 
w dwóch kategoriach – konkurs plastyczny 
i konkurs literacki. Najlepiej z plastycznym 
zadaniem poradzili sobie: Michalina Kusz 
(I miejsce), Maja Dąbrowska (II), Kaja 
Dombrowska (III) w grupie przedszkoli 

i zerówek; Julia Kaplarna  (I), Ania 
Krywalska (II), Kinga Wijatyk (III) wśród 
uczniów kl. I- III oraz Karolina Kołodyńska 
(I), Julia Organiak (II), Zoja Stasiek (III) – 
kl. IV-VI. W konkursie literackim dla kl. IV – 
VIII wyróżnienia otrzymały Iga Bylińska 
i Yana Kornitska.

Z kolei V edycję konkursu pn. „Odzysku-

jemy makulaturę i plastikowe nakrętki” 
zwycięzcami zostali: Ochronka Sióstr 
Służebniczek (kategoria Przedszkola), Szkoła 
Podstawowa Nr 4 (kategoria Szkoły) i kl. 0 A 
z SP 1 oraz kl. III C z SP 4 (kategoria Klasy). 
Od 17 października 2022 r. do 12 maja br. 
dzieci z soleckich szkół i przedszkoli zebrały 
łącznie 2,6 ton nakrętek i 3,2 tony makulatury.



Dnia 30 czerwca br. mija termin 
składania wniosków o przydział lokalu 
wchodzącego w skład mieszkaniowego 
zasobu Gminy Solec Kujawski. 

Wnioski
mieszkaniowe

Gmina zakończyła preferencyjną 
sprzedaż węgla, którą prowadziła od 
listopada ub.r. W tym czasie od mieszkań-
ców do urzędu wpłynęło 525 wniosków na 
zakup, z których odrzucono 10. Ostatecznie 
wydano 426 potwierdzeń na sprzedaż 616 
500 kg węgla. Do ZGK, gdzie magazyno-
wano opał, dotarło 616 720 kg zakupionego 
przez gminę węgla, który sprzedawano 
w dwóch asortymentach – groszek i orzech.

Koniec
sprzedaży

Termin ten dotyczy również osób 
znajdujących się na listach osób uprawnio-
nych do zawarcia umowy najmu lokalu 
mieszkalnego/socjalnego z 2022 r., które 
zobowiązane są do corocznego przedło-
żenia uaktualnionych wniosków. Nie-
złożenie uaktualnionego wniosku w termi-
nie powoduje skreślenie z listy.

Wnioski złożone po terminie nie będą 
rozpatrzone przez komisję mieszkaniową.

Burmistrz Solca Kujawskiego  zaprasza 
mieszkańców gminy Solec Kujawski na 
bezpłatne zajęcia aktywności fizycznej dla 
seniorów w ramach

„PROGRAMU ZAPOBIEGANIA 
UPADKOM DLA SENIORÓW W WOJE-
WÓDZTWIE KUJAWSKO – POMORS-
KIM”

1. Uczestnicy programu:
- mieszkańcy gminy Solec Kujawski
- osoby powyżej 60 roku życia 
2. Termin naboru – 12 – 23 czerwca 

2023 r.
3. Zapisy do programu prowadzi 

Iwona Lichocka w Centrum Aktywności 
i Edukacji – Biblioteka Publiczna ul. 23 

Stycznia 9 (tel. 52 387 01 52).
4. Zajęcia od września 2023 r.  przez 

okres trzech miesięcy (3 razy w tygodniu po 
– 45 min.).

5. U wszystkich kandydatów prze-
prowadzone zostaną badania ogólno-
lekarskie, test sprawności fizycznej i ocena 
psychologiczna.

6. Uczestnictwo w programie jest 
BEZPŁATNE.

Liczba miejsc ograniczona (maksy-
malnie 50 osób), decyduje kolejność 
zgłoszeń.  Sądząc po popularności 
poprzednich edycji projektu, z naborem 
uczestników nie powinno być problemu.

Program tylko
dla seniorów

Zajęcia na basenie. (fot. Archiwum, 
2019 r.)
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